[bookmark: _GoBack]                     Scrierea corectă a cuvintelor „numai„ și „nu mai „
Se scrie numai atunci când luat ca un tot are un sens unic, de obicei sinonim cu doar:
- Am numai o oră la dispoziție.
- Au venit numai părinții.
- Era numai zăpadă din cap pînă-n picioare.
- Am bani, numai că fac economie.
- Stai numai să-mi iau umbrela.

Se scrie nu mai atunci cînd fiecare din ele are un sens separat:
- Nu mai plouă!
- Să nu mai alergi!
- Jocul e pentru copii mici, dar nu mai mici de trei ani.

Dacă ati observat nu mai se scrie doar cand avem o constatare, un indemn, o povață.
Putem să ne dăm seama de diferența dintre numai si nu mai dacă știm că:
Numai se scrie numai când îl înlocuim cu doar.

Câteva exemple ca să vă obișnuiți cu cele două ortograme:
1. Vă rog să nu mai sunați la acest număr de telefon, pentru că nu eu sunt persoana pe care o căutați.
2. Irina mi-a spus că nu mai vrea să meargă cu noi în parc.
4. Am numai cinci lei și nu-mi ajung ca să-mi cumpăr cartea de care am nevoie.
5. Așteaptă-mă numai zece minute și sunt gata să plecăm.
nu mai = când exprimăm o negație, la fel ca în primele exerciții de mai sus sau….„nu mai vreau sa merg la teatru”, „nu mai vreau sa plec afară”..etc
numai = sinonim cu „doar”

Și acum, ca verificare, un exercițiu. Scrieți corect exemplele de mai jos:
1. Beau (numai) apă.
2. Mă bucur că (numai) uitat.
3. L-am salutat (numai) așa, dar de fapt nu-l cunosc.
4. Pompierii (numai) aveau ce stinge, totul era (numai) scrum.
5. Ți-am zis să-l dai mai încet, (numai) tare.
Fiți atenți si rezolvați cu ajutorul exemplelor de mai sus!
Mult success!
